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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy ű lésről szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k

intézni a miniszterelnökséget vezet ő miniszterhez mint a tárgyban illetékes kormánytagho z

„Pontosan milyen célra kapott a Rákóczi Szövetség újabb 150 millió forintot? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

A Rákóczi Szövetség Magyarország legnagyobb civil szervezete, amely a külhoni

magyarság érdekében tevékenykedik . Az elmúlt közel három évtizedben végzett munkáju k

nehezen felbecsülhető a magyar közösségek megmaradása szempontjából, ezért mindenképen

elismerést és hathatós kormányzati támogatást érdemel .

Ezzel együtt azonban kérdéseket vet fel a Szövetség állami finanszírozásának módja,

a szervezet számára megítélt összegek átláthatósága és célhoz kötöttsége, hiszen egyszerr e

érkeznek százmilliós nagyságrend ű összegek a Bethlen Gábor Alapból, évi több alkalommal

is (a tavalyi évben közel 400 millió forintról beszélhetünk), külön szerepelnek az állam i

költségvetésben, de rendre részesülnek egyéb támogatásokból a rendkívüli kormányzati

intézkedések keretéb ő l, valamint különböző minisztériumok egyes pályázatain vagy éppen

miniszteri egyedi döntések alapján . A Jobbik a költségvetési viták során az elmúlt években

rendre szóvá tette a nemzetpolitikai célokra jutó források indokolatlan széttagoltságát és



átláthatatlanságát, amely akár azt is eredményezheti, hogy bizonyos szervezetek vagy külhon i

intézmények különböző forrásból is juthatnak akár ugyan azon cél megvalósításár a

támogatásokhoz .

Az 1320/2017 . (VI. 8 .) Korm. határozat a Rákóczi Szövetség és a Duna Egyesüle t

feladatainak 2017. évi támogatásáról rendelkezik . A kormányhatározat szerint a Rákóczi

Szövetség részére 150 millió Ft kerül átadásra „ az anyaországi és külhoni magyar fiatalo k

közötti kapcsolatépítés előmozdításával kapcsolatos feladatok ellátására " .

A fentiek alapján kérdezem Miniszter Urat :

Pontosan milyen célra kapta a Rákóczi Szövetség ezt az összeget ?

- A kormányhatározat miért fogalmaz ilyen általánosan? Miért nincs pontosabban

meghatározva, hogy az összeg milyen feladatok végrehajtására használható fel ?

- Az összeget milyen időintervallumban kell elkölteni, és meddig kell a pénzzel a

Rákóczi Szövetségnek elszámolnia ?

- Ha a Rákóczi Szövetség a központi költségvetésben is megnevesített és támogatott

szervezet, akkor miért kell a részükre újabb támogatásokat biztosítani? Vag y

megfordítva a kérdést: miért szükséges a Szövetséget külön is nevesíteni és

támogatni a költségvetésen keresztül, ha egyébként ezen összeg többszörösét kapjá k

különbözőjogcímeken és célokra?

- Kérem Miniszter Urat, hogy részletes, összegszerű és cél szerint nevesített módon

tájékoztasson a Rákóczi Szövetség számára a jelen kormányzati ciklus során (tehá t

2014 áprilisától a mai napig) nyújtott minden közvetlen vagy közvetett módon a

költségvetésbó7 érkezett támogatásokról, ide értve a központi költségvetésen túl az

egyes minisztériumok pályázati és egyéb kereteit, a költségvetési forrásból működő

alapok pályázatait, illetve bármilyen olyan forrást, amely közpénznek minősül.

Budapest, 2017 . július 10 .
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